



## ***Representative Office of Japan to the Palestinian Authority***

VIP2 Center 3<sup>rd</sup> Floor, Yazoor Street, Al-Bireh, Palestine  
Tel. 02-2413120/1/2 Fax. 02-2413123  
repjapan@mofa.go.jp www.ps.emb-japan.go.jp

---

### **PRESS RELEASE**

December 1<sup>st</sup>, 2014

#### ***Japan Supports the People with Disabilities to Access Public Space by Installing Assistive Facilities in the Northern Governorates through Grassroots Assistance***

Today, on December 1<sup>st</sup>, 2014, the signing ceremony was held in the Representative Office of Japan to the PA in Ramallah for the project for “Enhancing the Communal Support for People with Disabilities in the Northern Area of the West Bank”. The contract was signed by Mr. Junya Matsuura, Ambassador for the Palestinian Affairs and the Representative of Japan to the PA and Mr. Nader Abu Amsha, Director of East Jerusalem Young Men Christian Association (YMCA) –Rehabilitation. This project is funded by the Government of Japan through the Japan's Grant Assistance for Grassroots Human Security Projects (GGP).

A grant of US \$ 93,613 is extended for the East Jerusalem YMCA –Rehabilitation Program to install the assistive facilities for people with disabilities to easily access 14 public institutions such as public schools, health centers and educational directorates in Jenin, Tubas, Tulkarem and Nablus governorate. In addition to that, EJYMCA-RP will raise awareness among the people in the community about the rights of people with disabilities and promote the sustainable communal movement to integrate them into the society through conducting several workshops.

Mr. Matsuura in his speech emphasized Japan’s firm commitment of supporting Palestinian people from human security perspective as well as the importance of implementing social and economic development projects needed for Palestinian communities.

Since 1993 the Government of Japan has extended its official development assistance exceeding \$1.5 billion, to the Palestinians. GGP projects have been formulated in collaboration with the Palestinian Authority through MoPAD since 2010.

-END-



## *Representative Office of Japan to the Palestinian Authority*

VIP2 Center 3<sup>rd</sup> Floor, Yazoor Street, Al-Bireh, Palestine  
Tel. 02-2413120/1/2 Fax. 02-2413123  
repjapan@mofa.go.jp www.ps.emb-japan.go.jp

---



Mr. Matsuura and Mr. Abu Amsha exchanging the signed grant contracts



## Representative Office of Japan to the Palestinian Authority

VIP2 Center 3<sup>rd</sup> Floor, Yazoor Street, Al-Bireh, Palestine  
Tel. 02-2413120/1/2 Fax. 02-2413123  
repjapan@mofa.go.jp www.ps.emb-japan.go.jp

2014/12/1

### بيان صحفي

اليابان تدعم ذوي الاحتياجات الخاصة بتوفير مرافق مساعدة لدخولهم الأماكن العامة في محافظات الشمال بتمويل ياباني من خلال المساعدات الأهلية

اليوم، الأول من كانون أول ، تم الاحتفال بتوقيع عقد المنحة لمشروع "تعزيز الدعم المجتمعي للأشخاص ذوي الإعاقات الجسدية في منطقة شمال الضفة الغربية" وذلك في مقر مكتب ممثلية اليابان لدى السلطة الفلسطينية. قام بالتوقيع كلا من سفير الشؤون الفلسطينية وممثل اليابان لدى السلطة الفلسطينية السيد جونيا ماتسورا والمدير العام لجمعية الشبان المسيحيين في القدس الشرقية – برنامج التأهيل، السيد نادر أبو عمشا. تم تمويل هذا المشروع من قبل الحكومة اليابانية عن طريق منح المساعدات اليابانية للمشاريع الأهلية والأمن الإنساني (GGP).

تم تمويل منح جمعية الشبان المسيحيين في القدس الشرقية – برنامج التأهيل مبلغ 93613 دولار لتهيئة 14 مبنى عام مثل المدارس الحكومية والمراكز الصحية ومديريات وزارة التعليم لاستخدام ذوي الاحتياجات الخاصة في كل من محافظة جنين ونابلس وطولكرم وطوباس. إضافة الى ذلك، ستعمل جمعية الشبان المسيحية على تنفيذ نشاطات توعوية للمجتمع حول حقوق الأشخاص المعاقين لدمجهم في المجتمع من خلال عقد عدة ورشات عمل.

وأعرب السيد ماتسورا في كلمته عن عزم حكومة اليابان بدعم الشعب الفلسطيني من منظور الأمن الإنساني، وأكد على أهمية تنفيذ المشاريع التنموية الاقتصادية الاجتماعية والتي تحتاجها المجتمعات الفلسطينية.

قدمت اليابان مساعداتها للفلسطينيين منذ 1993 لتصل الى ما يزيد عن 1.5 مليار دولار. ومنذ عام 2010، بدأت صياغة المشاريع الأهلية والأمن الإنساني تتم بالتعاون مع السلطة الفلسطينية من خلال وزارة التخطيط والتنمية الادارية.